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KONTROLLUTVALG - PLAN FOR 
FORVALTNINGSREVISJON FOR 2015-2016  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
43/14 Kommunestyret 16.10.2014 
__________________________________________________________________________ 
 
1. KONTROLLUTVALGETS FORSLAG TIL VEDTAK  

Plan for forvaltningsrevisjon vedtas. Dersom det skulle være behov for å endre planen, 
delegeres denne beslutningen til kontrollutvalget. 

 
 
2. SAKENS FAKTA: 
Bakgrunn: 
Revisjonen skal i henhold til kommunelovens § 78 og forskrift om revisjon av 1.juli 2004 § 6 
utføre forvaltningsrevisjon, dvs gjennomføre systematisk vurderinger av økonomi, 
produktivitet, måloppnåelse og virkninger ut fra kommunestyrets vedtak og forutsetninger. 
 
Kontrollutvalget har behandlet Indre Østfold Kommunerevisjons IKS forslag til plan for 
forvaltningsrevisjon for 2015 og 2016 med følgende prosjekter: 
2015: Skole – rutiner ved mobbing 
2015: Rutiner og internkontroll 
 
Relevante bestemmelser: 
Kommuneloven 
Forskrift om revisjon 
 
 
4. KONKLUSJON: 
Saken leges frem til behandling i Kommunestyret. 
 
 
5. VEDLEGG: 
Plan for forvaltningsrevisjon 2015-2016 
 
 
6. UTSKRIFT SENDES: 
IØ Kontrollutvalgssekretariat IKS 
IØ Kommunerevisjon IKS 
Tjenestelederne 
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TILSTANDSRAPPORT I GRUNNSKOLEN I RØMSKOG 2013-
14  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
19/14 Utvalg for Oppvekst og Omsorg 17.09.2014 
42/14 Kommunestyret 18.09.2014 
44/14 Kommunestyret 16.10.2014 
__________________________________________________________________________ 
 
 
Behandling/vedtak i Utvalg for Oppvekst og Omsorg - 17.09.2014 
 
 
Utvalgets innstilling til Kommunestyret: 
Tilstandsrapporten for grunnskolen for skoleåret 2013-2014 tas til orientering med følgende 
tillegg: 
1. Det utarbeides mål og strategi for å kartlegge og forbedre holdninger til skolearbeid. 
2. Undervisningen i fagene engelsk og matematikk evalueres, og det utvikles tiltak for å 

forbedre elevenes kunnskaper. 
  
 
Vedtak i Kommunestyret - 18.09.2014 
 
Tilstandsrapporten for grunnskolen for skoleåret 2013-2014 tas til orientering med følgende 
tillegg: 
1. Det utarbeides mål og strategi for å kartlegge og forbedre holdninger til skolearbeid. 
2. Undervisningen i fagene engelsk, lesing og matematikk evalueres, og det utvikles 

tiltak for å forbedre elevenes kunnskaper. 
 
 
 
2. SAKENS FAKTA: 
Saken behandles på nytt da Kommunestyret dessverre ikke hadde fått tilsendt 
tilstandsrapporten da den ble behandlet i Kommunestyret 18.9.14. 
 
Fra 1. august 2009 ble det fastsatt i opplæringsloven at skoleeiere plikter å utarbeide en årlig 
rapport om tilstanden i opplæringen. Den årlige tilstandsrapporten skal drøftes av skoleeier, 
dvs. kommunestyret. 
 
Skoleeier skal aktivt arbeide for å legge til rette for å bedre elevenes læringsresultater. 
Skoleeier skal ha fokus på hvordan elevene kan få bedre utbytte av ressursene som settes inn 
for at de skal lære, og hvilke virkemidler som virker inn på læringsutbyttet. Nyere forskning 
fra NTNU hevder at det ikke er en direkte sammenheng mellom resultater og klassestørrelse, 
kostnader per elev, andel lærere med videreutdanning eller andel assistenter. Undersøkelsen 
viser at de faktorene som påvirker læringsresultatene mest er kommunikasjon og 
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tilbakemeldinger mellom rektor og lærere om elevenes læring, undervisningsmengde og 
tilbakemeldinger fra lærer til elev, samt den enkelte lærers engasjement. 
 
Gjennomsnittsscoren ved Rømskog skole for de fem årene prøvene har vært gjennomført er 
som følger (skala fra 1 til 3, hvor 3 er best) 
 
Fag:    Resultat Rømskog:  Resultat nasjonalt: 
Regning    1,96    2,0 
Lesing     2,02    2,0 
Engelsk    1,86    2,0 
 
Tallmaterialet i tilstandsrapporten bygger på «Nasjonale prøver» som holdes i 5. klasse og 
brukerundersøkelsen «Elevundersøkelsen» som gjennomføres i 6. og 7. klasse. I tillegg er det 
innhentet resultater fra nasjonale prøver i regning, lesing og engelsk på 8 og 9. trinn, samt 
eksamensresultater fra 10. trinn fra Bjørkelangen skole. I tillegg refereres resultater fra 
elevundersøkelsen på 10. trinn, men her har vi ingen resultater bare fra Rømskogelevene. 
 
 
3. VURDERING: 
Tilstandsrapporten gir et bilde av læringsresultater ved Rømskog skole sett opp mot resultater 
de siste årene samt sammenlignet med andre kommuner i kommunegruppe 5, fylket og hele 
landet. Den gir også et visst bilde av læringsresultatene på ungdomstrinnet. Resultatene fra 
elevundersøkelsen ved begge skolene gir et bilde av i hvilken grad elevene opplever trivsel. 
 
Rømskog kommune har mål om at resultatene på nasjonale prøver skal ligge over 
landsgjennomsnittet. Gjennomsnittet for de fem årene tilstandsrapporten er utarbeidet, viser at 
målet er nådd i lesing, men ikke helt i regning og engelsk. 
 
Både elevundersøkelsen og læringsresultatene for hvert enkelt år er unntatt offentlighet, det er 
derfor tatt inn vurderinger i selve rapporten.   
 
Det vil alltid være forbedringspotensialer i arbeidet med elevene. Det er en utfordring å finne 
«hvor skoen trykker» mest på en så liten skole som Rømskog. Det er store variasjoner i 
resultatene og elevtallet fra et år til et annet, små utvalg vil i større grad påvirkes av 
tilfeldigheter enn ved store utvalg. All sammenligning må sees i sammenheng med det vi 
ellers vet om elevene og andre forhold som har betydning for resultatene.  
 
Ved å sammenfatte resultatene over fem år, kan vi likevel få et bilde av områder det bør 
jobbes ekstra med: 
- fagene engelsk og regning (matematikk)  
- arbeid for å forbedre holdningene til klasse og skolearbeid 
 
 
4. KONKLUSJON: 
Tilstandsrapporten er unntatt offentlighet etter forvaltningslovens § 13 og 
personopplysningsloven § 2 nr. 1 fordi Rømskog skole har så få elever at opplysningene er 
identifiserbare, og at antall Rømskog-elever på Bjørkelangen er under 15 per trinn. Rapporten 
tar for seg en del av målene i Rømskog kommunes handlingsplan og gjør en vurdering av 
resultatene opp mot disse. 
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5. VEDLEGG: 
Tilstandsrapport for grunnskolen i Rømskog (unntatt offentlighet jfr Forvaltningsloven § 13 
og Personopplysningsloven § 2 nr. 1). 
 
6. UTSKRIFT SENDES: 
Oppvekstleder til oppfølging 
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ROVVILT - FORVALTNING AV ULV  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
45/14 Kommunestyret 16.10.2014 
__________________________________________________________________________ 
 
1. RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK: 
Rømskog kommune slutter seg til uttalelsen «Rovdyrforvaltningen må starte ved 
svenskegrensa – rovviltforliket blir ikke fulgt opp». 
 
 
2. SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
 
Alle ordførerne i «Forvaltningsområde for ynglende ulv» var den 28.august invitert til et 
felles møte på Kongsvinger. Rømskog kommune var representert ved viltnemndsleder John 
Sigmund Moen og varaordfører Nils Nilssen. 
 
Med bakgrunn i at møtet ønsket en oppfølging av det inngåtte rovviltforliket og en dialog med 
den nye regjerningen, ble nedenstående forslag til uttalelse utarbeidet. Glåmdal regionråd ber 
om at uttalelsen blir behandlet i alle kommunene i forvaltningsområdet. 
 
 

         Felles uttalelse fra kommuner innenfor Ulvesonen 
Rovdyrforvaltningen må starte ved svenskegrensa - 

rovdyrforliket blir ikke fulgt opp 
Mange kommuner langs svenskegrensen er ufrivillig påført en ulvesone og en 
rovdyrforvaltning med de belastninger som dette medfører. Vi registrerer at rovdyrforliket 
og forvaltningsplan for rovdyr ikke blir fulgt opp med en aktiv forvaltning innen sonen. Vi 
mener at ulven må aktivt forvaltes fra svenskegrensen. Det må åpnes for lisensjakt innenfor 
sonen til vinteren på snø for å dempe konflikten. Vi innenfor ulvesonen finner oss ikke 
lengre i å bli overkjørt av forvaltningen. 
 
Vi forventer nå at H/FrP  forholder seg  til at rettigheter skal respekteres.  La oss få en 
ærlig politikk  innen rovviltforvaltningen 
 
Vi føler oss overkjørt med den ulvesonen som rovdyrforliket inkorporer.  Det føles helt 
urimelig og urettferdig, at et område skal være utpekt til å være et «reservat» for rovdyrene, 
for de som bor der. Politikere utenfor ulvesonen anbefalte i et evalueringsutvalg om sonen, at 
på østsiden av Glomma skal ulven fortsatt ha fortrinnsrett. Soneforvaltningen og 
rovdyrforliket blir heller ikke fulgt opp som det er vedtatt. 
I «grønn» sone hvor beitedyr skulle ha fortrinnsrett fikk sauebønder ikke slippe sine sauer på 
beite i sommer. Jfr rovdyrforliket punkt 2.2.7.  hvor ”Grønn” sone skulle gi fortrinnsrett til 
beitedyr var en forutsetning. 
Kulturlandskapet uten beitedyr gjør at naturen, stier og artsmangfold med planter blir svekket 
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innenfor sonen. Trivselen som naturen og skogene har gitt menneskene her, tas ifra oss i dette 
geografiske området uten kompensasjon 
 
Grenseulv 
 
Rovdyrforlikets punkt 4.2 om at «grenseulv» skulle være avklart innen utgangen av 2013, var 
og er 
en viktig sak for oss i sonen, da 5-6 grenseulverevir inkludert i bestandsmålet skulle ganges 
opp med en faktor på 0,5. Det ville betydd at vi kunne tatt ut 3 ulveflokker på lisensjakt 
innefor sonen i vinter, og dempet noe av konflikten. 
 
Ikke jakt i ulvesona 
 
En ulvebestand som får vokse fritt gir en bestandsutvikling, slik man ser hvordan tettheten av 
ulv i Värmland nå har utviklet seg, (Kart fra Lænsstyrelsen i Værmland ligger vedlagt). Vi 
forlanger at det nå igangsettes lovlig lisensjakt på ulv i hele sonen og på snø til vinteren for å 
redusere total- belastningen av rovdyr. Det vedtatte rovdyrforliket må oppfylles og tilliten til 
forvaltning må gjenopprettes.  
For oss ser det ut som at Rovviltnemnda i Hedmark neglisjerer sin egen forvaltningsplan, 
punkt 8.3, med nylig vedtak om jakt kun utenfor sonen til vinteren. Wabakken har uttalt at 
minst 100 ulv ville komme inn fra Sverige bare i sommer.  Til tross for at bestandsmålet 
allerede er nådd fire år på rad, åpnes det kun for jakt på fem ulv utenfor forvaltningssonen til 
vinteren.  Dette vedtaket er påklaget fra kommuner innenfor sonen. 
 
Relevante bestemmelser: 
 
 
Økonomiske forhold: 
 
 
 
3. VURDERING: 
Rømskog kommune var politisk representert på møtet og rådmannen har ingen videre 
vurdering av saken. 
 
4. KONKLUSJON: 
En anbefaler at Rømskog kommune slutter seg til uttalelsen. 
 
5. VEDLEGG: 
 
 
6. UTSKRIFT SENDES: 
Glåmdal regionråd 
Klima og miljødepartementet 
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